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Punkt 0: Mødedeltagere/afbud

Bestyrelse: Finn Hansen, Helle Jessen, Britta Nielsen, Benny Christensen, Jens
Jacobsen, Poul A. Larsen, Lars Folmann, Martin Graff Jørgensen og Ivan Hansen og
Nicki Ottevig.

Afbud: Cathrine Riegels Gudbergsen, Henrik Brodersen, Lars Folmann, Casper
Freistrup (medarbejderrepræsentant

Punkt 1: Pkt. 1. Godkendelse af dagsorden (B)

J.nr.: 00.01.00A10-0001-2022
Sagsnr.: 7098

Indstilling:
Til godkendelse.

Beslutning:

Dagsordenen blev godkendt

Punkt 2: Pkt. 2. Orientering om projekt til CO2 fangst (E)

J.nr.: 07.50.01P23-0001/2021
Sagsnr.: 7074

Næstved Kommune foreskriver i sin varmeplan, at fjernvarmen i Næstved, senest i 2030
skal være CO2 neutral. AffaldPlus har derfor den bundne opgave at sikre, at selskabets
energianlæg på Ydernæs – som i dag leverer omkring 98 % af fjernvarmen til Næstved
by – fra senest 2030, kan gøre dette uden udledning af CO2.

AffaldPlus arbejder på at afklare hvilke teknologier der pt. er til rådighed på markedet for
CO2 fangst og hvilke der er under udvikling. Det er vores opfattelse, at der lige nu er ved
at ske et paradigmeskift i forhold til CO2, hvor CO2 går fra at være et problemstof der
skal deponeres til at være en eftertragtet vare. CO2 kan bl.a. anvendes til produktion af
E-metanol, som i stor stil vil blive efterspurgt som drivmiddel i transportsektoren.

Fangst af CO2 fra afgangsrøgen på eksempelvis forbrændingsanlæg er bekosteligt, og
giver naturligt anledning til overvejelser om timing og konkurrencedygtighed.

I den forbindelse har Administrationen haft møde med det rådgivende firma, Implement,
som arbejder med et koncept, hvor der etableres et offentligt privat samarbejde omkring
fangst af CO2. Konceptet indebærer, at hovedparten af investeringen foretages af en
eller flere private aktører, typisk finansieret af investeringsfonde eller pensionskasser,
som en del af deres grønne omstilling.

Som inspiration for bestyrelsens overvejelser om CO2 fangst, har direktøren inviteret
”Implement” til at fremlægge deres koncept på bestyrelsesmødet 25. november.

Bilag: Præsentation - fremlagt af Implement på bestyrelsesmødet.
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Indstilling:
Til efterretning.

Punkt 3: Pkt. 3. Bestyrelsens mødekalender 2023 inkl.
studietur (B)

J.nr.: 00.01.G01/2009-078
Sagsnr.: 4403

Administrationen har modtaget politisk ønske om, at mødekalenderen for 2023
fremlægges så tidligt som muligt. Tidligere har kalenderen være behandlet på mødet i
december, men denne gang er behandlingen altså rykket frem til november.

Kalenderen tager i videst muligt omfang højde for byråds- og udvalgsmøder, ligesom der
er forsøgt navigeret udenom de større kendte årsbegivenheder indenfor den kommunale
verden.

Kalenderen har været diskuteret på formandsmøde og der er enighed om at møderne, så
vidt muligt, afholdes den sidste fredag i måneden.

Kalenderen sætter tid af til studietur i uge 21. Der foreligger endnu ikke program for
studieturen, men da det kan være endog meget svært at finde et samlet hul i 12
politikeres kalendere, er kalenderreservationen ment som ”rettidig omhu”.

Bilag: Udkast til mødekalender 2023.

Indstilling:
Kalenderen fremlægges til godkendelse.

Beslutning:

Kalenderen blev godkendt

Punkt 4: Pkt. 4. Rammer for studietur (B)

J.nr.: 00.05.00G01-0002/2022
Sagsnr.: 7135

Af AffaldPlus' hjemmeside fremgår:

AffaldPlus' politisk valgte bestyrelse tager på studierejser, og vi får besøg udefra, hvor vi
bliver stillet spørgsmål. Begge dele får os til at reflektere over vores måde at gøre
tingene på og har derfor stor betydning for den fortsatte udvikling af AffaldPlus.

Politikerne rejser for at hente inspiration og viden til at videreudvikle AffaldPlus. De
mødes med andre politikere, med eksperter og med fagfolk, og de besøger
affaldsselskaber, kommuner og erhvervsvirksomheder, som har alternative løsninger på
de udfordringer og problemstillinger, vi har i AffaldPlus.

Typisk arrangeres der én studietur af 3-4 dages varighed til udlandet i løbet af en fireårig
valgperiode. Desuden vil der i valgperioden ofte blive arrangeret en studietur til et andet
dansk affaldsselskab eller en kommune.
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Der er ingen fast procedure og ingen forudbestemte skabeloner. Det er AffaldPlus, der
planlægger og organiserer det hele inden for et rimeligt prisniveau. I turene deltager også
selskabets direktør og andre relevante medarbejdere.

På hjemmesiden vil du kunne finde orientering om tidligere studieture – destinationer og
varighed.

Der sker en voldsom udvikling indenfor en lang række aspekter af affaldshåndtering -
sorteringsmetoder – genanvendelsesteknologier – CO2 fangst osv. Der er mange anlæg
udenfor Danmarks grænser, hvor AffaldPlus vil kunne finde inspiration i forbindelse med
strategiske overvejelser for fremtiden.

Der lægges op til en studietur i uge 21 og kalenderen reserverer 5 dage.

På bestyrelsesmødet præsenteres nogle mulige temaer for en studietur og der ønskes
en drøftelse af de overordnede rammer.

Indstilling:
Bestyrelsen bedes tage stilling til de overordnede rammer for en studietur i 2023.

Beslutning:

Der arbejdes videre med forskellige forslag til studietur i uge 21.

Punkt 5: Pkt. 5. Politikker (B)

J.nr.: 81.34.00A06-0001/2016
Sagsnr.: 6854

Som en del af AffaldPlus' gennemgang af virksomhedens politikker, fremlægges Politik
for økonomi og finans og Politik for dataetik til bestyrelsens godkendelse.

Bilag: Politik for økonomi og finans og Politik for dataetik

Indstilling:
De fremlagte politikker godkendes.

Beslutning:

De fremlagte politikker blev godkendt, med enkelte sproglige korrektioner som
administrationen gennemfører

Punkt 6: Pkt. 6. Beslutning om lån til Korsør
Genbrugsplads (B)

J.nr.: 07.59.00G01-0003/2015
Sagsnr.: 6795

Anlægsfasen af Korsør Ny genbrugsplads er afsluttet og det indstilles at bestyrelsen
træffer beslutning om at hjemtage lån stor DKK 31.000.000 til afvikling over 25 år og med
fast rente hos Kommunekredit.
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Renten udgør pt. udgør 3,06 %

Indstilling:
At AffaldPlus hjemtager lån stort DKK 31.000.000.

Beslutning:

Der optages fastforrentet lån med løbetid på 25 år

Punkt 7: Pkt. 7. Beslutning om salg af KOD-anlæg (B)

J.nr.: 82.02.00G00-0001/2022
Sagsnr.: 7108

I forbindelse med frasalget af KOD-anlægget til behandling af madaffald skal det
besluttes, om behandlingen af madaffaldet skal udbydes før eller efter frasalget.

Bestyrelsen besluttede på sit møde i marts, at KOD-anlægget udbydes til salg i
forlængelse af vedtagelse af Lov om ændring af lov om miljøbeskyttelse og lov om
Forsyningstilsynet i Folketinget.

Loven er nu vedtaget, og med udbudspligt på behandlingen af det genanvendelige
affald fra 1. juli 2023, men med mulighed for at kommuner og affaldsselskaber ejer og
driver anlæggene frem til 1. juli 2027, er der lagt op til, at man som ejer af et anlæg skal
give tilbud på behandling af eget affald i konkurrence med private aktører. Risikoen ved
dette er naturligvis, at anlægget ikke vinder udbuddet.

Der er i forbindelse med vedtagelsen af loven ikke afsat penge til at dække "stranded
costs", og AffaldPlus' tilgang til frasalget er derfor, på den ene side at få dækket
investeringen i anlægget gennem salget, på den anden side at sikre, at ejerkommunerne
fremadrettet får så lav en pris som muligt ved behandlingen af madaffaldet.

På de dialogmøder, som er afholdt med interesserede købere af anlægget, blev det, ikke
overraskende, indikeret at prisen, som kan betales for anlægget, vil være markant lavere,
hvis anlægget ikke har en kontrakt på behandling af madaffald.

Et udbud på behandling af madaffaldet vi i givet fald blive gennemført, så
ejerkommunerne kan bevare synergien i indsamlingen af madaffald i samme beholdere
og biler som restaffaldet. Desuden vil der miljømæssigt blive stillet krav til behandlingen
på samme niveau, som AffaldPlus' anlæg præsterer i dag.

Administrationen anbefaler på baggrund af ovenstående, at udbud på behandling af
kommunernes madaffald gennemføres før frasalget af KOD-anlægget.

Indstilling:
Udbud på behandling af kommunernes madaffald gennemføres før frasalget af KOD-
anlægget.

Beslutning:

Godkendt som indstillet
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Punkt 8: Eventuelt

J.nr.: 00.01.G01/2009-075
Sagsnr.: 4400

Punkt 9: Mødet hævet

Kl.:

12:3
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